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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 
Készült: Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2018. március 
28-án 16 órára összehívott soros, nyilvános testületi üléséről. 
 
Az ülés helye:Polgármesteri Hivatal Tanácskozóterme 
                         Cserszegtomaj, Dr. Bakonyi Károly utca 1. 
 
Jelen vannak: Bartha Gábor polgármester, Szeles András György alpolgármester, Palkovics 
Zoltánné, Molnár Gabriella, Tolvéth Gyula Tamás és Partics Gyula képviselők. 
Valamennyi napirend tárgyalásához tanácskozási joggal: dr. Milus Lajos jegyző. 
Polgármesteri Hivatal részéről: Boros Lajosné és Kemenes Veronika Ágnes köztisztviselők. 
Meghívott vendég: Juhászné Gyutai Anikó iskolaigazgató, Szalai Klára óvodavezető. 
Valamint: Koroncz Katalin óvodavezető-helyettes, Koszorús Szilvia osztályfőnök, Kovácsné 
Riba Krisztina, Bothné Mátés Alexandra, Sárközi Jánosné, Henczyné Ihász Szandra szülők, 
helyi lakosok.   
 
Napirend előtt: 
 
Bartha Gábor polgármester köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a Képviselő-
testület szabályszerűen lett összehívva, a Képviselő-testület 6 fővel jelen van, a Képviselő-
testület így határozatképes. Egy fő képviselő nem jelezte a távollétét és annak okát sem. Az 
ülést 16 óra 03 perckor megnyitotta. 
Tájékoztatta a megjelenteket, hogy a kiküldött napirendi sorból a 3. napirendi ponthoz a hétfői 
Pénzügyi Bizottsági ülés előtt érkezett meg a kért anyag. 
Tolvéth Gyula Tamás képviselő: A Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottsági ülésen csak nagy 
vonalakban tudták átnézni az érkezett anyagot és mivel azt olyan fontosnak és nagy súlyúnak 
érzik, kérik, hogy vegyék ki a napirendi sorból és alapos áttanulmányozás után egy későbbi 
időpontban – rendkívüli ülés keretében - tárgyalják. 
Bartha Gábor polgármester: Szavazásra teszi fel a napirendi sorból a 3. napirend kivételét. 
A szavazást követően megállapította, hogy Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 6 igen szavazattal elfogadta a napirendi sorból a 3. napirend kivételét. 
A 12. napirendhez érkezett Elekes István képviselőtől kérés, amit szeretne tárgyalni. A 13. 
Egyebek napirendben pedig kettő témát javasol tárgyalni:  

- egy határozati javaslatot, amelyben a folyamatban lévő ügyek intézéséhez kap aláírási 
felhatalmazást és 

- a Szabó István Általános Iskola kérése. 
Szavazásra teszi fel a kiegészített napirendi pontokat. 
A szavazást követően megállapította, hogy Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 6 igen szavazattal elfogadta a kiegészített napirendi pontokat. 
Szavazásra teszi fel a módosított napirendi sort.  
A szavazást követően megállapította, hogy Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 6 igen szavazattal elfogadta a módosított napirendi sort. 
 

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a két ülés között 
eltelt időszak alatt tett intézkedésekről 

 Előterjesztő: Bartha Gábor polgármester 
 (előterjesztés a jkv. mellé csatolva) 
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Bartha Gábor polgármester: Ismertette a napirendet.  
Tolvéth Gyula Tamás képviselő: A Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság tárgyalta és 
elfogadása javasolja a Képviselő-testületnek a beszámolót. 
Bartha Gábor polgármester: Folyamatban van az orvosi rendelő és a bölcsőde kialakításának 
az engedélyeztetése. Jelenleg a tulajdonjog bejegyzése folyik. A bölcsőde hatóságokkal 
egyeztetett terveibe a Képviselő-testület tagjai betekinthetnek.  
Valószínűleg rendkívüli ülést kell majd tartani az elnyert pályázat alapján a bölcsőde 
kialakításával kapcsolatban. Bemutatja a vizesblokk elkészült terveit, amely egy új 
melléképület a tájház kertjében, ahol jelenleg a közművek rendezése folyik.  
Árajánlatokat kértek be a költségvetési rendeletben meghatározott utak aszfaltozására, és a 
Dobogómajor kiszolgáló útjának kialakítása is az árajánlatkérés fázisában van.  
Egyéb hozzászólás hiányában szavazásra tette fel a beszámoló elfogadását. A szavazást 
követően megállapította, hogy Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-
testülete 6 igenszavazattal elfogadta a beszámolót.  
 

2.  Cserszegtomaj, 10/4.-10/5.-10/6. hrsz-ú ingatlanok telekcsoport újraosztása 
Előterjesztő: Bartha Gábor polgármester 

 (előterjesztés a jkv. mellé csatolva) 
 
Bartha Gábor polgármester: Ismertette a napirendet. 
A frissen vásárolt ingatlanokról van szó, mivel az egyesítésük után a Rendezési Terv szerint a 
közterület felé egy részt el kell különíteni, ami a közterülethez fog hozzáadódni. 
Tolvéth Gyula Tamás képviselő: A Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság tárgyalta és 
elfogadása javasolja a Képviselő-testületnek a határozati javaslat elfogadását. 
Bartha Gábor polgármester: Egyéb hozzászólás hiányában szavazásra tette fel a határozati 
javaslat elfogadását. 
A szavazást követően megállapította, hogy Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 6 igen szavazattal a következő határozatot hozta. 
 

36/2018.(III.28.) számú Képviselő-testületi határozat 
 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete jóváhagyja az 
önkormányzat tulajdonában lévő Cserszegtomaj, 10/6. hrsz-ú „lakóház, udvar, gazdasági 
épület” művelési ágú 1246 m2,   Cserszegtomaj, 10/4. hrsz.-ú „beépítetlen terület” művelési 
ágú 941 m2 térmértékű és a Cserszegtomaj, 10/5. hrsz.-ú „beépítetlen terület” művelési ágú 
1220 m2 térmértékű ingatlanok telekcsoport újraosztását a Geopart Bt Keszthely, Sági J. u. 
32. szám alatti társaság által 018-03/2018. munkaszámon készített változási  vázrajz alapján.  
A földhivatali nyilvántartásba vételt követően hozzájárul a területváltozások 
vagyonkataszterben történő átvezetéséhez. Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések 
megtételére. 
 
Határid ő: 2018. május 31. 
Felelős: Bartha Gábor polgármester 
               dr. Milus Lajos jegyző 
 
 

3. Cserszegtomaj, Zalagyöngye utca szilárd burkolattal történő ellátása 
Előterjesztő: Bartha Gábor polgármester 

   (előterjesztés a jkv. mellé csatolva) 
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Bartha Gábor polgármester: Ismertette a napirendet. 
Tolvéth Gyula Tamás képviselő: A Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság tárgyalta és 
elfogadása javasolja a Képviselő-testületnek a határozati javaslat b.) változatát azzal a 
megjegyzéssel, hogy a nagyközség minden útjára kellene aszfalt. 
Bartha Gábor polgármester: Hozzátenné, hogy nem mondtak le a kérdéses út aszfaltozásáról, 
vizsgálják az esetleges kedvezőbb lehetőségeket.  
Egyéb hozzászólás hiányában szavazásra tette fel a határozati javaslat b.) változatának 
elfogadását. A szavazást követően megállapította, hogy Cserszegtomaj Nagyközség 
Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal a következő határozatot hozta. 
 

37/2018.(III.28.) számú Képviselő-testületi határozat 
 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Cserszegtomaj, 
Zalagyöngye utca aszfalt burkolattal történő ellátásáról szóló előterjesztést megtárgyalta  és az 
alábbi határozatot hozza: 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete az előterjesztésben foglalt 
formában nem tudja támogatni a  Cserszegtomaj, Zalagyöngye utca 2142/3. hrsz.-ú közterület 
aszfaltburkolattal történő ellátását. Felkéri a polgármestert, hogy vizsgálja meg egy 
kedvezőbb műszaki megoldás lehetőségét. 
 
Határid ő: 2018. december 31. 
Felelős: Bartha Gábor polgármester  
              dr. Milus Lajos jegyző 
 
Mivel a b.) változat egyhangúlag elfogadásra került, az a.) változatot nem teszi fel szavazásra.  
 

4. Cserszegtomaj 116. hrsz. ingatlanon lévő távközlési műszaki épület 
tulajdonrendezése 
Előterjesztő: Bartha Gábor polgármester 

 (előterjesztés a jkv. mellé csatolva) 
 
Bartha Gábor polgármester: Ismertette a napirendet. 
Tolvéth Gyula Tamás képviselő: A Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság tárgyalta és 
elfogadásra javasolják a Képviselő-testületnek a határozati javaslatot. 
Bartha Gábor polgármester: Szavazásra tette fel a határozati javaslat elfogadását. A szavazást 
követően megállapította, hogy Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-
testülete 6 igen  szavazattal a következő határozatot hozta. 
 

38/2018.(III.28.) számú Képviselő-testületi határozat 
 

Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete a tulajdonában lévő 
Cserszegtomaj 116. hrsz. ingatlanon meglévő távbeszélő központ üzem épület önálló épületté 
alakításának ügyét megtárgyalta és az alábbi határozatot hozza: 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a tulajdonát képező 
Cserszegtomaj 116. hrsz.-ú  . „kivett üzem, közterület” művelési ágú 318. m2 térmértékű 
ingatlanán a Magyar Telekom Távközlési Nyilvánosan Működő Részvénytársaság (1013 
Budapest, Krisztina krt. 55.) tulajdonát képező műszaki távközlési épület önálló épületként 
történő feltüntetéséhez hozzájárul. 
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Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére valamint felhatalmazza a 
polgármestert az ingatlanra vonatkozó földhasználati megállapodás és az Orcsik Kft. (7631 
Pécs, Fagyal u. 6.) által a 48/2018. munkaszámon készített változási vázrajz aláírására. 
 
Határid ő: 2018. május 31. 
Felelős: Bartha Gábor polgármester 
              dr. Milus Lajos  jegyző 

 
 

5. Vajda János Öregdiákok Egyesületnek támogatási kérelme 
Előterjesztő: Bartha Gábor polgármester 

 (előterjesztés a jkv. mellé csatolva) 
 
Bartha Gábor polgármester: Ismertette a napirendet. Tájékoztatta a megjelenteket, hogy már 
kettő éve tartják azt a tendenciát, hogy annyiszor 10.000 Ft-tal támogatják az Egyesületet, 
ahány cserszegtomaji gyermek jár az intézménybe. 
Tolvéth Gyula Tamás képviselő: A februári soros ülésen tárgyalták a civil szervezetek 
támogatását, de akkor még nem volt információjuk a gyermekek létszámáról. Ennek 
ismeretében – az iskola igazgatójának igazolása alapján - a Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi 
Bizottság tárgyalta és elfogadása javasolja a Képviselő-testületnek a határozati javaslatot. 
Bartha Gábor polgármester: Egyéb hozzászólás hiányában szavazásra tette fel a határozati 
javaslat elfogadását. A szavazást követően megállapította, hogy Cserszegtomaj Nagyközség 
Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen  szavazattal a következő határozatot hozta. 
 

39/2018.(III.28.) számú Képviselő-testületi határozat 
 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete a Vajda János Öregdiákok 
Egyesülete tevékenységét 260.000,- Ft összeggel támogatja, mely összeg forrása a 
költségvetési rendeletben a civil szervezetek, egyesületek támogatására elkülönített keretből 
170 eFt, az általános tartalékból pedig 90 eFt. 
Felkéri a polgármestert, hogy a támogatási szerződés megkötéséről gondoskodjon. 
 
Határidő: 2018. április 30. 
Felelős: Bartha Gábor polgármester 
 
 

6. Községi könyvtári állományváltozás jóváhagyása 
Előterjesztő: Bartha Gábor polgármester 

      (előterjesztés a jkv. mellé csatolva) 
 
Bartha Gábor polgármester: Ismertette a napirendet. A könyvtári állomány önkormányzati 
vagyon, ebben a kérdésben a Képviselő-testület az illetékes. 
Tolvéth Gyula Tamás képviselő: A Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság tárgyalta és 
elfogadása javasolja a Képviselő-testületnek a határozati javaslatot. 
Bartha Gábor polgármester: Ezzel az önkormányzati vagyon értékcsökkenését fogadják el. 
Egyéb hozzászólás hiányában szavazásra tette fel a határozati javaslatelfogadását. A szavazást 
követően megállapította, hogy Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-
testülete 6 igen  szavazattal a következő határozatot hozta. 
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40/2018.(III.28.) számú Képviselő-testületi határozat 

 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az előterjesztés és annak 
mellékletét képező állományellenőrzési jegyzőkönyv alapján jóváhagyja a jegyzőkönyvben 
szereplő községi könyvtári állomány értékcsökkenését. 
Felkéri a Polgármestert a szükséges intézkedések megtételére.  
 
Felelős: Bartha Gábor polgármester 
Határidő: azonnal 
 
 

7. Csatlakozás a Zalai Balaton Naturpark Egyesülethez 
Előterjesztő: Bartha Gábor polgármester 

 (előterjesztés a jkv. mellé csatolva) 
 
Bartha Gábor polgármester: Ismertette a napirendet. 
A földrajzilag egymás melletti, egy területegységbe tartozó településeket próbálják 
összefogni, amelyet az is indokol, hogy 2020 után ez az egység lesz az EU-s pályázati 
források alapja. 
Tolvéth Gyula Tamás képviselő: A Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság tárgyalta és a b.) 
változatot kívánják elfogadni az alábbi módosítással: „hogy a 2018. évben nem kíván 
csatlakozni az egyesülethez, de a csatlakozás lehetőségét később megvizsgálja.”   
Bartha Gábor polgármester: Befogadja a módosítást és ezzel együtt teszi fel szavazásra a 
határozati javaslat b.) változatát. A szavazást követően megállapította, hogy Cserszegtomaj 
Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 5 igen és 1 tartózkodik szavazattal a 
következő határozatot hozta. 
 

41/2018.(III.28.) számú Képviselő-testületi határozat 
 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete megismerte a Zalai Balaton 
Naturpark Egyesületről szóló előterjesztést és úgy döntött, hogy a 2018. évben nem kíván 
csatlakozni az egyesülethez, de a csatlakozás lehetőségét később megvizsgálja. 
 
Felelős: Bartha Gábor polgármester 
Határidő: azonnal 
 
Mivel a módosított b.) határozati javaslat elfogadásra került, nem teszi fel szavazásra az a.) 
változatot. 

 
8. Dr. Nagy Ákos Fogászati Bt. 2017. évi beszámolója a működési hozzájárulás 
felhasználásáról 
Előterjesztő: Bartha Gábor polgármester 

  (előterjesztés a jkv. mellé csatolva) 
 
Bartha Gábor polgármester: Ismertette a napirendet. 
A fogorvosi ellátást támogatását illetően változások lépnek életbe ettől az évtől. Köszönik a 
fogorvos úr munkáját. 
Tolvéth Gyula Tamás képviselő: A Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság tárgyalta és 
elfogadása javasolja a Képviselő-testületnek a határozati javaslatot. 
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Bartha Gábor polgármester: Egyéb hozzászólás hiányában szavazásra tette fel a határozati 
javaslat elfogadását. A szavazást követően megállapította, hogy Cserszegtomaj Nagyközség 
Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igenszavazattal a következő határozatot hozta. 
 

42/2018.(III.28.) számú Képviselő-testületi határozat 
 

Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a dr. Nagy Ákos 
Fogászati Bt. (8360 Keszthely, Vadaskerti u. 8.) beszámolóját Cserszegtomaj Nagyközség 
Önkormányzata által nyújtott működési hozzájárulás felhasználásáról megismerte, azt az 
előterjesztés melléklete szerint elfogadja. 
 
 

9. Beszámoló a védőnői szolgálat 2017. évi gazdálkodásáról 
Előterjesztő: Bartha Gábor polgármester 
(előterjesztés a jkv. mellé csatolva) 

 
Bartha Gábor polgármester: Ismertette a napirendet. A védőnők jelezték, hogy a 
munkavégzésük miatt nem tudnak jelen lenni az ülésen. 
Tolvéth Gyula Tamás képviselő: A Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság tárgyalta és 
elfogadása javasolja a Képviselő-testületnek a határozati javaslatot. 
Bartha Gábor polgármester: Egyéb hozzászólás hiányában szavazásra tette fel a határozati 
javaslat elfogadását. A szavazást követően megállapította, hogy Cserszegtomaj Nagyközség 
Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal a következő határozatot hozta. 

 
43/2018.(III.28.) számú Képviselő-testületi határozat 

 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete a védőnői szolgálat 2017. évi 
gazdálkodásáról szóló beszámolót megismerte, azt az előterjesztés és annak melléklete szerint 
elfogadja. 
 
 

10. Beszámoló a védőnői szolgálat 2017. évi munkájáról 
Előterjesztő: Bartha Gábor polgármester 

 (előterjesztés a jkv. mellé csatolva) 
 
Bartha Gábor polgármester: Ismertette a napirendet. 
Köszöni a védőnők munkáját, a családsegítőkkel való hatékony együttműködést. Reméli, 
hogy a munkakörülményeik tervezett javítása megkönnyíti majd a munkavégzésüket.  
Tolvéth Gyula Tamás képviselő: A  Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság tárgyalta, köszöni a 
védőnők munkáját és elfogadása javasolja a Képviselő-testületnek a határozati javaslatot. 
Bartha Gábor polgármester: Egyéb hozzászólás hiányában szavazásra tette fel a határozati 
javaslat elfogadását. A szavazást követően megállapította, hogy Cserszegtomaj Nagyközség 
Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen  szavazattal a következő határozatot hozta. 
 
 

44/2018.(III.28.) számú Képviselő-testületi határozat 
 

Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Védőnői Szolgálat 
2017. évi munkájáról szóló beszámolót megismerte, azt az előterjesztés és annak mellélete 
szerint elfogadja. 
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11. Kérdések, interpellációk 
Előterjesztő: Bartha Gábor polgármester 

 
Bartha Gábor polgármester: A kérdés feltevője nincs jelen. Kéri csatolni a jegyzőkönyvhöz 
Elekes István képviselő e-mailben érkezett levelét. Kéri a Hivatalt, hogy a meghozott döntést 
tegye nyilvánossá. Szeretne sorban végigmenni a levélben kért információkon, kéréseken, 
kérdéseken és azokra válaszolni. 
A levél szerint Elekes István képviselő a cserszegtomaji Krónika című újságból értesült az új 
orvosi rendelő építéséről. Ehhez kapcsolódva válaszol: 
1.) Az új épület vásárlási ára a költségvetési rendelet 5. számú melléklete szerint 20.5 millió 
Ft. Az adás-vételi szerződésen 19.5 millió Ft áll.  
Elekes István képviselő jelen volt a januári Képviselő-testületi ülésen, ahol a költségvetési 
rendeletet tárgyalták. Akkor nem tett fel kérdést és nem is szavazta meg a rendeletet.  
2.) A tervezett orvosi rendelő kialakításának költségvetését szeretné megtekinteni. 
Az alaprajz, a tervek szakhatóságok általi véleményezése és elfogadása után lehet 
költségvetést készíteni. A szakhatósági engedélyeztetés jelenleg folyamatban van. 
3.) Műszeres vizsgálóba tervezett műszerek felsorolása és annak költségei. 
Az orvosi rendelőbe és a tervezett vizsgálóba a háziorvosi szolgálat biztosítja a műszereket. A 
háziorvos minden évben elkészíti a beszámolóját, amelyet tárgyalt a Képviselő-testület 2017. 
novemberében. Az önkormányzat feladata a szolgálat működéséhez szükséges objektív 
feltételek biztosítása, amelybe nem tartoznak bele az orvosi műszerek.  
4.) Szeretne tájékoztatást kapni a projekt összes bekerülési költségéről. 
A bekerülési költségek a projekt befejezésével realizálódnak, akkor válnak nyilvánvalóvá. Az 
önkormányzat működését törvények szabályozzák, amelyek szerint az önkormányzat köteles 
közzétenni, hogy mekkora összeget költött el egy adott projektre.  
5.) Szeretné megtekinteni az egészségház tanulmánytervét.  
Egyik képviselő sem kérte és a beruházás nagyságrendje sem indokolja tanulmányterv 
elkészíttetését. 
6.) Tájékoztatás az épület fenntartásának és működtetésének költségeiről és személyi 
állományáról. 
A háziorvosi szolgálatot a háziorvos biztosítja, így ő biztosítja a személyi állományt is. A 
védőnői szolgálatot Rezi Község Önkormányzata biztosítja megállapodási szerződés alapján, 
így a védőnői szolgálat személyi állományát is.  
7.) Kéri a már kész terveket is. 
A januári soros ülésen fogadták el a költségvetési rendeletet, a februári soros ülésen már 
kiosztotta az épület terveit. A mostani ülésen pedig meg lehetett tekinteni a jelenleg 
egyeztetés alatt álló terveket. A képviselő úr nem jelent meg sem a februári, sem a mostani 
ülésen. A Képviselő-testületi ülések jegyzőkönyvei nyilvánosak, a honlapon megtalálhatók. A 
februári ülés jegyzőkönyve úgy kezdődik, hogy a polgármester bemutatta a terveket. Most is 
lett volna lehetősége megtekinteni a terveket, ha megjelent volna a Képviselő-testületi ülésen. 
8.) Kéri a jelenlegi, könnyűszerkezetes orvosi rendelő hasonló terveit. 
A jelenlegi orvosi rendelőnek nincsenek más hasonló tervei, egy terve van, amit a Képviselő-
testületi ülésen be is mutatott. Az orvosi rendelő rendelkezik építési és használatba vételi 
engedéllyel.  
9.) Kéri a bölcsőde terveit. 
Jelen ülés keretein belül lett volna lehetősége az engedélyeztetés alatt álló terveket 
megtekinteni.  
10.) Kéri a bölcsőde megvalósulási terveit. 
Megvalósulási tervek, ahogy a nevében is benne van, megvalósulás után készülhetnek. 
11.) Kéri a felsorolást a szükséges átalakításokról építészeti és gépészeti vonatkozásban. 
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A bölcsőde kialakítását szigorú szabályok szerint kell elvégezni, rengeteg előírásnak kell 
megfelelni. Mind a szakmai, mind a hivatali ügyintézők magasan képzett, a szakmához értő 
munkatársak. Az átalakítások a hatóságok által elfogadott tervből olvashatók ki. 
Kérdezi a jelenlévőket, kívánnak-e hozzászólni? 
Szeles András György alpolgármester: Személy szerint ő nem válaszolt volna az írásban 
feltett kérdésekre így, hogy a kérdező nincs jelen. A kérdései szakmai kérdések,  a Képviselő-
testület tagjai megbíznak a szakemberekben. A Képviselő-testület arra törekszik, hogy minél 
kevesebb költséggel megoldja a beruházást. A kérdéseket feltevő képviselő nem fogadta el a 
költségvetést, és úgy véli, hogy a Képviselő-testületnek nem az a dolga, hogy az egyik, jelen 
nem lévő képviselő társukat folyamatosan tájékoztassák. 
Tolvéth Gyula Tamás képviselő: Egyre több időt töltenek el azzal, hogy Elekes Istvánt 
tájékoztassák. A Képviselő-testület többi tagja részt vesz a Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi 
Bizottság ülésein, ahol mindent részletesen átbeszélnek. Elekes István egyik bizottság ülésén 
sem jelenik meg. Úgy véli, a kötelességeit sem ismeri, a távolmaradását sem jelzi soha. 
Amennyiben megjelenik a Képviselő-testület ülésén, nem aktív, ad hoc módra szavaz. A 
költségvetést nem szavazza meg, de megszavaz olyan fejlesztéseket, amelyek 
megvalósításához szükséges erőforrásokat az általa meg nem szavazott rendelet tartalmaz. 
Úgy gondolja, hogy ne töltsenek el több időt a képviselő úr tájékoztatásával, ez nem 
Képviselő-testületi feladat. 
Partics Gyula képviselő: Úgy véli, ez felesleges szószaporítás. Elekes István semmibe veszi a 
Képviselő-testületet és annak tagjait, munkáját.  
Bartha Gábor polgármester: A megkeresésére reagálni kell. De a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény szerint  az önkormányzati képviselő a 
munkáját a Képviselő-testületi ülésen fejti ki. 
Szeles András György alpolgármester: Úgy gondolja, hogy nem csak a jogokról, hanem a 
képviselő kötelességeiről is beszélni kellene. Ha megválasztották képviselőnek, akkor meg 
kell oldani a felmerülő problémákat.  
Palkovics Zoltánné képviselő: Egyetért az előtte szólókkal. az a véleménye, hogy ma 
bebizonyosodott, hogy Elekes Istvánt nem érdekli a település sorsa. Ő kéri számon a 
Képviselő-testület tagjait?! Kéri, hogy ne töltsenek el több időt Elekes István kérdéseinek a 
megválaszolásával.  
Molnár Gabriella képviselő: Úgy gondolja, hogy Elekes István képviselő úr nem a mai 
munkájára esküdött fel. Nemcsak jogai, hanem kötelességei is vannak képviselőként. 
Értelmetlen e-mailekben kérdez. Az a véleménye, hogy nem kellene több időt a 
tájékoztatására szánni.  
Bartha Gábor polgármester: A kérdések feltevője nincs jelen, így nem tudják, hogy 
elfogadja-e a válaszokat. Amennyiben nem fogadja el, a Képviselő-testületnek kell döntenie 
arról, hogy elfogadják-e a kapott választ. 
Ezért szavazásra teszi fel Elekes István kérdéseire adott válaszának elfogadását.  
A szavazást követően megállapította, hogy Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 6 igen szavazattal a következő határozatot hozta. 
 

 
45/2018.(III.28.) számú Képviselő-testületi határozat 

 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a Képviselő-
testületi ülésen jelen nem lévő Elekes István önkormányzati képviselő e-mailen érkezett 
kéréseit, kérdéseit és az azokra kapott válaszokat elfogadta. 
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12. Egyebek 
1. Határozati javaslat 
Előterjesztő: Bartha Gábor polgármester 

       (határozati javaslat a jkv. mellé csatolva) 
 
Bartha Gábor polgármester: A vásárolt ingatlanok földhivatali bejegyzéséhez szükséges, 
hogy a polgármestert a Képviselő-testület felhatalmazza a szerződések aláírására.  
Tolvéth Gyula Tamás képviselő: Azért nem érti a földhivatal hiánypótlási felhívását, mert 
minden szerződést a polgármester ír alá a Képviselő-testület jóváhagyásával.  
Bartha Gábor polgármester: Egyéb hozzászólás hiányában szavazásra tette fel a határozati 
javaslat elfogadását. A szavazást követően megállapította, hogy Cserszegtomaj Nagyközség 
Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen  szavazattal a következő határozatot hozta. 
 

46/2018.(III.28.) számú Képviselő-testületi határozat 
 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete a 2/2018. (II.01.) Ör.-ben 
foglalt Cserszegtomaj 10/4. hrsz-ú. és a Cserszegtomaj 10/5. hrsz-ú. ingatlanok tulajdonba 
kerülésével kapcsolatosan felhatalmazza a Polgármestert az adás-vételi szerződések 
aláírására, továbbá a Földhivatali Nyilvántartásba vétellel kapcsolatos szükséges intézkedések 
–ha szükséges aláírások- megtételére.  
 
Felelős: Bartha Gábor polgármester 
Határidő: azonnal 
 
 

2. Szabó István Általános Iskola kérelme 
       Előterjesztő: Bartha Gábor polgármester 
       (kérelem a jkv. mellé csatolva) 
 
Bartha Gábor polgármester: A 4. osztályos tanulók szülei kérték, hogy a Képviselő-testület 
támogassa a gyermekeik erdei táborozását. A Nagykanizsai Tankerületi Központ szóban 
megígérte, hogy 250.000 Ft-tal támogatja a táborozást. A teljes összegből hiányzik 350.000 
Ft. 
Juhászné Gyutai Anikó iskolaigazgató: Természetesen a szülők is kifizetik a hiányzó 
összeget, de az lenne a cél, hogy ne kelljen olyan sokat fizetniük. Tavaly 100.000 Ft-tal 
támogatta az önkormányzat a tavalyi 4. osztályosok erdei táborozását.  
Tolvéth Gyula Tamás képviselő: Mennyi állnának a szülők? 
Bothné Mátés Alexandra szülő: Bármennyivel támogatja is az önkormányzat, a hiányzó 
összeget kifizetik. 
Juhászné Gyutai Anikó iskolaigazgató: Természetesen kifizetik, amit kell, hogy a gyermekeik 
el tudjanak menni a táborba. 
Bartha Gábor polgármester: Kérdezi a képviselőket, hogy mekkora legyen az összeg? 
Molnár Gabriella képviselő: Javasolja, hogy a teljes összeggel támogassák a gyermekeket. A 
szülőknek úgyis plusz költséget jelent „megtölteni a gyermekeik hátizsákját”. 
Úgy gondolja, ha az iskola nem is az önkormányzathoz tartozik, a gyermekek a „mieink”. 
Tolvéth Gyula Tamás képviselő: Az általános tartalék keret terhére javasolja a támogatást 
biztosítani.  
Juhászné Gyutai Anikó iskolaigazgató: az erdei iskola rendszere átalakul a következő 
tanévtől. Ingyenes lesz a tábor, de pályázni kell rá. Ebben a formában ebben az évben 
működik utoljára.  
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Bartha Gábor polgármester: 350.000 Ft hiányzik, amit 24 szülő kér. Kérdezi Boros Lajosné 
pénzügyi vezetőt, hogy hogyan tudják megoldani a támogatás kifizetését? 
Boros Lajosné pénzügyi vezető: Kettő megoldás lehetséges:  

- az egyik, hogy a KLIK-et támogatják, és utólag számolnak el a nevükre szóló 
számlákkal,  

- a másik, hogy az önkormányzat nevére szóló számlákat kérnek, de így számolni kell a 
41 %-os reprezentációs adóval is, amellyel együtt a támogatás 493.500 Ft-ba kerülne.  

Bartha Gábor polgármester: Ha személyenként támogatják a szülőket, akkor nekik kell 
fizetni  SZJA-t. Nincsen az iskolának bankszámlája? 
Juhászné Gyutai Anikó iskolaigazgató: Nincsen, az alapítványon keresztül lehet pénzt utalni.  
Bartha Gábor polgármester: Az is az államháztartáson kívülre kerülő összeg. Úgy gondolja, 
az a legjobb megoldás, ha a KLIK-nek utalják a pénzt, megcímezve, hogy a Pedagógiai 
Program végrehajtására, az erdei tábor költségeinek támogatására. 
dr. Milus Lajos jegyző: Akkor összefoglalná a határozati javaslatot:  
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete a Cserszegtomaji Szabó István 
Általános Iskola 2017/2018-as tanévében 4. osztályos tanulói részére 2018. május 14. – május 
18. között Szőcén megrendezésre kerülő erdei iskolai tábor költségeit az általános tartalék 
keret terhére bruttó 350.000 Ft-tal támogatja, mely összeget a Nagykanizsai Tankerületi 
Központ részére utal át.  
Felkéri a Polgármestert a szükséges intézkedések megtételére. 
Felelős: Bartha Gábor polgármester 
Határidő: 2018. április 12. 
Juhászné Gyutai Anikó iskolaigazgató: A Nagykanizsai Tankerületi Központnak is van ezután 
az összeg után elszámolnivalója.  
Bartha Gábor polgármester: Reméli, hogy a most 3. osztályosoknak is tudnak majd segíteni, 
ha szükség lesz rá.  
Egyéb hozzászólás hiányában szavazásra tette fel az elhangzott határozati javaslat 
elfogadását. A szavazást követően megállapította, hogy Cserszegtomaj Nagyközség 
Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen  szavazattal a következő határozatot hozta. 
 
 

47/2018.(III.28.) számú Képviselő-testületi határozat 
 
Cserszegtomaj Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete a Cserszegtomaji Szabó István 
Általános Iskola 2017/2018-as tanévében 4. osztályos tanulói részére 2018. május 14. – május 
18. között Szőcén megrendezésre kerülő erdei iskolai tábor költségeit az általános tartalék 
keret terhére bruttó 350.000 Ft-tal támogatja, mely összeget a Nagykanizsai Tankerületi 
Központ részére utal át.  
Felkéri a Polgármestert a szükséges intézkedések megtételére. 
 
Felelős: Bartha Gábor polgármester 
Határidő: 2018. április 12. 
 
 
Juhászné Gyutai Anikó iskolaigazgató és a jelenlévő szülők: Köszönik a támogatást.  
Bartha Gábor polgármester: Az orvosi rendelő kialakításával kapcsolatos költségbecslések 
nagyon magasak. De az időcsúszás miatt a helyzetet meg kell oldani. A szeptember 01-i 
bölcsődei kezdést garantálni akarják. Meg kell oldani, hogy elkészüljön a bölcsőde időben, 
akár azon az áron is, hogy az orvosi rendelést ideiglenesen máshová áthelyezik, ameddig nem 
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készül el az új egészségház. Az óvoda belső átalakítása annak a függvénye, hogy a pályázaton 
nyert összeget hogyan tudják felhasználni, ugyanis abból lenne megoldható az átalakítás. 
Amennyiben ebben az évben nem megy, a következő, 2019. évben lesz megoldva a probléma. 
A játszóudvar teljes felújítása is a pályázattól függ. Most épül a Pipacs játszótér, az ott 
szerzett tapasztalatokkal gazdagabban, a kivitelező ismeretében talán könnyebb lesz 
megoldani a játszóudvar felújítását. Amennyiben a pályázati pénzből nem megy, remélhetőleg 
az év végén a szükséges összeg realizálódik és legkésőbb 2019. szeptember 01-re elkészül az 
óvodaudvar felújítása is.  
Szeretné tájékoztatni a megjelenteket, hogy a Képviselő-testület 2018. április 19-én 18 órától 
közmeghallgatást tart az iskola éttermében. A következő képviselő-testületi ülés időpontja 
2018. április 25. 
Kellemes húsvéti ünnepeket kíván mindenkinek. 
Szeles András György alpolgármester: Szeretné megköszönni Palkovics Zoltánnénak a 
pénteken megrendezésre került Dankó Klub műsorát. Nívós előadás volt, amiből csak 11 van 
egy évben az országban. Nagyon jól érezték magukat. Köszöni mindenkinek, aki tett érte, 
hogy megvalósuljon.  
Bartha Gábor polgármester: Ezzel egyetértenek a Képviselő-testület jelenlévő tagjai is! 
 
Mivel több tárgy és hozzászólás nem volt,  a Képviselő-testület nyilvános ülését 17 óra 31 
perckor bezárta. 
 
Cserszegtomaj, 2018. március31. 
 
 
 
  Bartha Gábor      dr. Milus Lajos  
  polgármester             jegyző 
 
 
  
     Kemenes Veronika Ágnes 
          jegyzőkönyvvezető 


